



澳門大學  
UNIVERSIDADE DE MACAU  
UNIVERSITY OF MACAU

### 講者簡介 Speaker Profile

丁漢院士，機械電子工程專家，1989 年獲華中科技大學工學博士學位。1993 年受德國洪堡基金會資助赴德國斯圖加特大學進行客座研究，1997 年獲國家傑出青年基金資助，2001 年受聘為上海交通大學長江學者特聘教授，2005 年和 2011 年兩任“973”項目首席科學家。2013 年當選為中國科學院院士。

丁院士現任華中科技大學學術委員會主任，國家數字化設計與製造創新中心主任，國家基金委共融機器人重大研究計劃指導專家組組長。長期從事機器人與智能製造的教學和科研工作，先後獲國家教學成果一等獎 1 項，國家自然科學二等獎 1 項，國家科技進步二等獎 2 項、三等獎 1 項。

**Academician Han DING** received his Ph.D. degree in Mechatronics from Huazhong University of Science and Technology (HUST) in 1989. Supported by the Alexander von Humboldt Foundation, he worked at University of Stuttgart, Germany in 1993. He obtained the National Distinguished Youth Scientific Fund in 1997 and was awarded the “Cheung Kong” Chair Professor at Shanghai Jiao Tong University in 2001. He was elected a member of the Chinese Academy of Sciences in 2013.

Academician Ding has long dedicated himself to research in the field of robotics and digital manufacturing, and has successfully combined both technologies. He published three academic books and more than 300 journal papers, and licensed more than 60 patents in China.

Academician Ding is currently the chairman of Academic Committee of HUST and the director of the National Innovation Institute of Digital Design and Manufacturing. He is also a scientific committee member of the NSFC Tri-Co Robot major research program.